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Verslag van de Algemene Ledenvergadering 
van CDA Zuid-Holland 

Datum : maandag 15 mei 2017 
Tijd : van 20.00 tot 22.00 uur 
Locatie : provinciehuis te Den Haag (Koffiekamer) 

Besloten gedeelte - alleen toegankelijk voor CDA-leden 

Na overleg met Rutger Ploum, algemeen secretaris van de partij, gaat in eerste instantie Frank 

Buijs namens het Dagelijks Bestuur van CDA Zuid-Holland in op de convocatie voor deze ALV. 

De vergadering was tijdig aangekondigd, onder andere via de nieuwsbrief van 21 april 2017. 

Bovendien zijn de voorzitters en secretarissen van de afdelingen, zoals te doen gebruikelijk 

geruime tijd geleden geïnformeerd over de agenda en de vergaderstukken en wel op 4 mei 

2017. Bij dit informeren was hen niet expliciet verzocht hun leden te berichten, zoals al vanaf 

in ieder geval 2013 is afgesproken en gebruikelijk is. Hij verzoekt voor deze omissie zijn 

welgemeende verontschuldiging te accepteren. 

Tot overmaat van ramp zijn de stukken niet tijdig via de provinciale website gepubliceerd. Wel 

waren ze door het bestuur tijdig aangeleverd, maar is het verzoek tot publicatie vanwege de 

meivakantie en niet voldoende alertheid vanuit het bestuur te laat opgevolgd. Ook daarvoor 

biedt Frank Buijs zijn verontschuldiging aan. 

Helaas beschikt de provinciale afdeling niet over een bestand met e-mailadressen van alle 

CDA-leden in Zuid-Holland. Bij de automatiseringsaanpassingen op het centrale partijbureau is 

een van de opgaven dit voor de toekomst mogelijk te maken zo is het bestuur tijdens de Dag 

van de Afdeling op 13 mei jl. nog verzekerd. Het bestuur ziet daar hoopvol naar uit. 

Met zijn opvolger als secretaris, Arjan Kraijo, is afgesproken dat hij het draaiboek voor het 

uitnodigen voor -en organiseren van- de ALV opnieuw tegen het licht houdt. Hij wil dit spoedig 

oppakken. Dit laat onverlet dat de secretariële ondersteuning helaas nog altijd beperkter is 

dan noodzakelijk. 

Uit het oogpunt van zorgvuldigheid stelt hij namens het Dagelijks Bestuur voor, vanavond 

alleen voorlopige besluiten te nemen en deze te bekrachtigen op de ALV van dinsdagavond 

13 juni aanstaande. 

De heer Buijs hoopt dat de ALV zijn verontschuldigingen aanvaardt en stelt voor een goede 

inhoudelijke bijeenkomst te hebben. 

1. Opening en vaststelling van de agenda 

Hierna opent de voorzitter, Peter Pennekamp, de Algemene Ledenvergadering om 20.04 uur 

met een tekst uit Romeinen 12. 
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2. Mededelingen 

De voorzitter meldt dat de oud CHU-fractievoorzitter Jurjen Tammo Mellema is overleden op 

11 mei jl. en dat de crematieplechtigheid op woensdag 17 mei 2017 zal plaatsvinden. 

Tevens geeft de voorzitter aan, dat Chris van Dam heeft gemeld dat hij graag iets wil vertellen 

bij agendapunt 5 over zijn eerste ervaringen. 

3. Verslagen van de ALV’s van CDA Zuid-Holland d.d. 27 oktober en 19 november 2016 

De verslagen van 27 oktober en 19 november 2016 worden door de ALV vastgesteld met dank 

aan de secretaris en secretariële ondersteuning. 

Frank Buijs geeft aan, dat er een ingekomen stuk is ontvangen van Koos Verbeek. Hierin wordt 

eendachtig de eerdere discussie opnieuw om het aftreden van het huidige bestuur gevraagd. 

Het stuk is via het secretariaat beschikbaar. 

4. Communicatie en verenigingszaken 

a. stand van zaken verkiezing voorzitter 

Lorenzo Essoussi geeft aan, dat de gesprekken van de selectiecommissie met de 

kandidaten hebben plaatsgevonden. Morgen zullen er afrondende gesprekken zijn met 

de kandidaten. Lorenzo geeft aan, dat morgenavond een bericht wordt verzonden met 

betrekking tot de verdere procedure. 

b. voordracht tot benoeming van een nieuwe secretaris CDAZH 

Vanwege het terugtreden van de huidige secretaris Frank Buijs, wordt een enkelvoudige 

voordracht gedaan tot benoeming van Arjan Kraijo als lid van het Algemeen Bestuur 

(beoogd secretaris). Sebastiaan van der Veer vraagt Arjan Kraijo zich kort voor te stellen 

aan de aanwezigen, waarna hij hem verzoekt even de vergaderzaal te willen verlaten., 

Vervolgens stemt de ALV in met de benoeming van Arjan Kraijo als nieuwe secretaris 

CDAZH. De benoeming van de nieuwe secretaris wordt definitief gemaakt tijdens de 

volgende ALV bij de bekrachtiging van de besluiten in het verslag van deze ALV. 

Peter Pennekamp geeft aan, dat voor de voordracht van de vicevoorzitter wat extra tijd 

benodigd is in verband met afstemming met de vertrouwenscommissie voor de 

verkiezing van de nieuwe voorzitter. Deze voordracht wordt geagendeerd voor de ALV 

op 13 juni 2017. 

Sebastiaan van der Veer bedankt Dorenda Gerts en Monique Vogelaar voor hun 

bereidheid en inzet om met hem de gesprekken te voeren met de kandidaten. 

c. voordracht tot benoeming van Ingje van Roest als lid Algemeen Bestuur (beoogd lid van 

het Dagelijks Bestuur, afronding procedure) 

Deze benoeming betreft een aangehouden punt van de vorige ALV. De ALV stemt 

vervolgens alsnog in met de benoeming van Ingje van Roest. De voorzitter bedankt Ingje 

voor wat zij inmiddels heeft gedaan als voorlopig lid van het Algemeen en Dagelijks 

Bestuur.
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De benoeming van Ingje van Roest wordt definitief gemaakt tijdens de volgende ALV bij 

de bekrachtiging van de besluiten in het verslag van deze ALV. 

Er kan nu een rooster van aftreden voor de DB-leden worden opgesteld. 

d. stand van zaken secretariaat CDA Zuid-Holland 

Frank Buijs licht de situatie met betrekking tot het secretariaat van CDAZH toe. Hij zal 

het traject verder blijven begeleiden en afronden, ook als niet-lid van het Dagelijks 

Bestuur. 

e. samenstelling Algemeen Bestuur 

Een overzicht van de samenstelling van het Algemeen Bestuur wordt opgesteld en ten 

behoeve van de Algemene Ledenvergadering op 13 juni 2017 bij de stukken gevoegd. 

Peter Viallé doet een dringend beroep op eenieder aanwezig te zijn tijdens de 

vergaderingen van het Algemeen Bestuur en bij eventuele verhindering zorg te dragen voor 

vervanging. Dit zal nog eens extra worden vermeld in de uitnodigingen ten behoeve van de 

volgende vergaderingen van het Algemeen Bestuur. 

Marieke Thommis, secretaris CDA Vlaardingen, informeert naar de vertegenwoordiging van 

haar regio in het Algemeen Bestuur. De voorzitter geeft aan, dat het aan actieve 

bestuurders is om iemand aan te wijzen. Er is bewust niet gekozen voor een formele 

vertegenwoordiging. Indien er een naam wordt doorgegeven aan het secretariaat van 

CDAZH, wordt betreffende persoon uitgenodigd voor de volgende vergaderingen van het 

Algemeen Bestuur. 

f. rapportage commissie Démoed 
Hans Franken begint bij afwezigheid van Hans Démoed alvast met betrekking tot de taak 

voor hun commissie inzake de door Koos Verbeek ingediende motie van wantrouwen. 

Dit betreft twee onderwerpen, te weten als eerste de goedkeuring van jaarrekeningen 

en als tweede punt communicatie vanuit het bestuur van CDAZH. 

De commissie Démoed bestond uit Liesbeth Spies, Hans Franken en Hans Démoed. 

Vanwege gezinsomstandigheden heeft Liesbeth Spies echter vroegtijdig de commissie 

moeten verlaten. De commissie heeft uitgebreid gesprekken gevoerd met de 

betrokkenen. 

Voor wat betreft het probleempunt financiën, samengevat in het rapport, zijn 2014 en 

2015 inmiddels goedgekeurd door de kascontrolecommissie. De commissie gaat uit van 

wat er nu is en er is een formulering gemaakt voor de penningmeester van CDAZH die 

integraal is overgenomen en daarmee is het verleden wat dit punt betreft afgerond en is 

Koos Verbeek daarvan op de hoogte gesteld. 

Voor wat betreft het probleempunt communicatie, heeft de commissie Franken, de 

indruk dat daar niet zoveel mee is gebeurd en dat hier nog wel het een en ander aan 

gedaan kan worden. Het bestuur is wel gekomen met een werkplan, maar de boodschap 

van de commissie is dat dit werkplan moet gaan leven en concreet moet worden.
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De genomen beslissingen worden als voorlopig beschouwd en tijdens de ALV op 13 juni 

definitief gemaakt bij de bekrachtiging van de besluiten in het verslag van deze ALV. De 

commissie heeft Koos Verbeek niet kunnen overtuigen toch te komen naar de ALV van 

vanavond. Verder spreekt de heer Franken namens de commissie het vertrouwen uit, 

dat het bestuur de voornemens levend gaat maken. De voorzitter bedankt de commissie 

Démoed voor de inzet en verrichte werkzaamheden en geeft vervolgens de gelegenheid 

om vragen te stellen aan de heer Franken. 

Vanuit de aanwezigen wordt opgemerkt, vooral door en vooruit te gaan. Tevens wordt 

de suggestie gedaan een platform in te richten. 

Het bestuur zegt toe, de punten in het werkplan zorgvuldig na te lopen tijdens de 

komende vergaderingen en de leden zo goed mogelijk op de hoogte te houden van de 

voortgang. 

De voorzitter doet een oproep tot het goed volgen over en weer van de informatie 

(nieuwsbrieven, website, social media, mail en dergelijke). 

Voor wat betreft de suggestie van een in te richten platform stelt hij voor, geen nieuw 

orgaan in te richten. Het blijft een vrijwilligersorganisatie. Wel kan de keuze worden 

gemaakt voor een intensivering van de communicatie. 

g. HRM-aanpak 
Voor wat betreft dit punt in het werkplan, heeft het bestuur weinig stapjes kunnen 

zetten vanwege andere dringende activiteiten. Verdere stappen zullen worden genomen 

en het bestuur hoopt spoedig te kunnen melden, welke stappen zullen worden 

genomen. 

h. stand van zaken QuickScan 

Ingje van Roest licht deze tool toe, die de afdelingen inzicht geeft in de zwakke en sterke 

punten. De QuickScan wordt online aangeboden via een link naar een vragenlijst. Deze 

digitale vragenlijst kan vervolgens door afdelingsbestuurders per mail gedeeld worden 

onder bestuurders, raadsleden, vrijwilligers en leden. Om een objectief en eerlijk beeld 

te verkrijgen, is het van belang om zo divers mogelijke partijleden te vragen de 

vragenlijst in te vullen. Als uitkomst van de QuickScan ontvangt de afdeling een 

rapportage met daarbij een algemene handreiking voor verbetering gericht op de 

rubrieken formele organisatie, interne structuur, samenwerking en zichtbaarheid. 

Ingje doet een oproep om de tool te promoten. 

Marieke Thommis en Dorenda Gerts geven aan, dat hun afdelingen de QuickScan 

hebben ingevuld. Zij hebben de rapportage echter nog steeds niet ontvangen. Ingje zegt 

namens het bestuur toe dit na te gaan bij het partijbureau. 

i. verslag activiteiten verschillende platforms, commissies en organisaties 

Leo van Gelder geeft aan, dat het Waterplatform een tweede bijeenkomst in 2017 heeft 

georganiseerd op 12 mei jl. Tijdens deze bijeenkomst heeft een bespreking 

plaatsgevonden van de Investeringsagenda. De bedoeling is, dat Sybrand Buma de 

opmerkingen meeneemt naar de kabinetsbesprekingen. 
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Hij doet tevens een oproep om de bijeenkomst van het Duurzaamheidsplatform a.s. 

zaterdag bij te wonen. De volgende bijeenkomst van het Waterplatform vindt plaats op 

8 september 2017, van 14.00 tot 16.00 uur in het provinciehuis te Den Haag. 

Het Agrarisch Platform heeft een bijeenkomst georganiseerd over het Handboek 

Gemeenteraadsverkiezingen en hoe om te gaan met de benutting van de grond. 

Monique Vogelaar meldt, dat CDAS o.a. bezig is met wonen en zorg met het oog op het 

verkiezingsprogramma. 

Theo Senden geeft aan, dat het Mobiliteitsplatform een bijeenkomst heeft 

georganiseerd op 6 april 2017 met betrekking tot de toekomst van het openbaar vervoer 

in Zuid-Holland. Doel van de bijeenkomst was de CDA-leden in Zuid-Holland in de 

gelegenheid te stellen hun wensen en ideeën met betrekking tot het openbaar vervoer 

kenbaar te maken. De Statenfractie wil hierover graag geïnformeerd worden ten 

behoeve van de beleidsontwikkeling van de fractie. 

j. mededelingen uit de provincie en waterschappen 

Meindert Stolk meldt vanuit de provincie, dat zij druk bezig zijn met een tussentijdse 

evaluatie van het verkiezingsprogramma. Getracht wordt dit voor de zomer te kunnen 

delen. Daarnaast zijn aan de orde, de regionale gebiedsagenda, investeringsagenda en 

transitie naar duurzame energie. De provincie richt een revolverend energiefonds op 

van €100 miljoen voor leningen die in principe worden terugbetaald. Inwoners worden 

betrokken door middel van concrete projecten (verenigingen, maatschappelijke 

organisaties). Een derde pijler is concreet invulling te geven aan een andere manier van 

politiek te bedrijven. Op maat naar de gemeenteraadsverkiezingen, doet hij een oproep 

om een beroep te doen op de fractie indien hulp gewenst is. 

Adri Bom-Lemstra geeft aan, druk bezig te zijn met haar portefeuille. Slim ruimtegebruik 

houdt in realistisch om te gaan met woningen, kantoren en winkels en de bestaande 

bebouwing beter te benutten. Aangezien in onderzoek is aangetoond, dat innovatie met 

name komt van kleine en middelgrote bedrijven, wordt samen met andere partners 

geïnvesteerd in innovatieve MKB-bedrijven in Zuid-Holland. 

Op sommige punten is al echt voortgang geboekt, maar er wordt nog onvoldoende 

samengewerkt binnen de provincie. 

5. Politieke actualiteit 

De voorzitter geeft het woord aan Chris van Dam, Tweede Kamerlid sinds 23 maart 2017. 

Hij geeft aan het campagne voeren heel inspirerend te hebben gevonden, in staat te zijn om 

het aan mensen in de straat te verwoorden. Chris denkt dat het een goed moment is voor het 

CDA als ledenpartij, aan te sluiten op de zorgen van mensen. Dat het CDA meer moet gaan 

doen waarvoor het CDA is opgericht, meer dan voorheen op zoek te gaan naar deze zorgen, 

Maar hoe vertellen we mensen waar we heen gaan, wat we doen? 

Hij wijst daarnaast op de ambities van Parijs op het gebied van duurzaamheid. Het CDA heeft 

deze ambities ook, de vraag is echter hoe deze te bereiken: Parijs naleven, geen lastendruk 

verhogen. 
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6. Mondelinge tussenrapportage evaluatie Tweede Kamerverkiezingen 2017 

Een evaluatiecommissie onder leiding van Peter Noordhoek is hard aan het werk. Inmiddels 

hebben twee vergaderingen plaatsgevonden om een en ander in kaart te brengen. Er zijn zes 

gesprekken gevoerd met betrokkenen en er komen er nog een paar aan. De commissie is nog 

bezig met de inhoud en doet een oproep informatie en suggesties/vragen te verstrekken via de 

Facebookpagina of het delegatie-e-mailadres. 

De landelijke tussenevaluatie bevat nog geen goede analyse vanwege het ontbreken van 

makkelijk toegankelijke data. 

Vanuit de leden wordt opgemerkt, dat het een gemiste kans is, dat er geen Surinaamse of 

Antilliaanse vertegenwoordiging is bij CDA Tweede Kamerkandidaten. 

7. Terugkoppeling evaluatie verkiezingsprogramma 

Meindert Stolk heeft al aangegeven bij agendapunt 4j., dat zij druk bezig zijn met een 

tussentijdse evaluatie van het verkiezingsprogramma. Getracht wordt dit voor de zomer te 

kunnen delen. 

8. Voorbereiding Gemeenteraadsverkiezingen 2018 

Bij de voorbereiding van de Gemeenteraadsverkiezingen 2018 doet Ingje van Roest de oproep, 

vooral gebruik te maken van wat er allemaal beschikbaar is. 

Zij wijst op de mogelijkheid, hierbij ondersteuning te vragen door het Dagelijks Bestuur. 

9. Voorbereiding Staten- en Waterschapsverkiezingen 2019 

Het Dagelijks Bestuur zal de voorbereiding van de Staten- en Waterschapsverkiezingen 2019 

van de zomer verder oppakken. Een volgende stap is een draaiboek hiervoor op te stellen. 

10. Financiën 

Penningmeester Sebastiaan van der Veer geeft aan, dat op dit moment sprake is van een 

stabiele situatie. Wel heeft het bestuur zorgen over het dalende ledental, alternatieve 

financiering wordt steeds belangrijker. In dit kader wijst Sebastiaan op het voor de Tweede 

Kamerverkiezingen gehouden Election Dinner, wat een mooie manier is gebleken om geld te 

kunnen inzamelen. 

Verder geeft de penningmeester aan, dat de suggestie van de commissie Démoed integraal is 

overgenomen in de financiële stukken. 

De ALV stemt in met de benoeming van de kascontrolecommissie en verleent daarna indachtig 

het verslag het bestuur en penningmeester decharge. 

11. Stand van zaken werkplan Dagelijks Bestuur CDA Zuid-Holland 2016/2017 

Lorenzo Essoussi geeft aan, dat het bestuur moeite heeft bij de uitvoering van het werkplan in 

verband met de personeelswisselingen binnen het bestuur. Het bestuur probeert in de tweede 

helft van de maand juni het werkplan goed af te ronden. 
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Theo Senden informeert, wat er precies wordt bedoeld met afdelingsvernieuwing. De 

voorzitter geeft aan, dat over dit punt een brede algemene discussie wordt gevoerd binnen de 

partij. Hij heeft een verzoek gekregen een bijeenkomst te organiseren over partijvernieuwing 

(een workshopachtige setting). Hij doet een oproep om een slag te kunnen maken, afdelingen 

actief te benaderen in samenwerking met het Dagelijks Bestuur (Ingje van Roest) en het 

Algemeen Bestuur. 

12. Rondvraag/wat verder ter tafel komt 

Dorenda Gerts verzoekt om een tijdige discussie over lijstverbinding en dit te willen opnemen 

in de agenda. 

13. Sluiting 

De voorzitter spreekt een dankwoord uit naar Frank Buijs met betrekking tot zijn inzet en 

werkzaamheden als voormalig secretaris van CDAZH. Op een later tijdstip zal in kleine kring 

afscheid worden genomen van hem. 

Vervolgens sluit de voorzitter de Algemene Ledenvergadering om 22.00 uur en bedankt de 

aanwezigen voor hun komst en inbreng. 


